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وزیرجهاد کشاورزی
 با کدام آب 

شالیکاری می کند؟

■ با مسوولیت سردبیر

روزه  یک  سفر  در  کشاورزی  وزیر 
هیات دولت به گلستان گفته است :به 
دنبال خود کفایی در تولید برنج هستیم 
و گلستان جزو سه استانی است که در 
شمال کشور می توانند ما را به خود 
کفایی برسانند /گلشن مهر/  در همین 
ماندگی  باره عقب  در  حال وزیرنیرو 
آبی گلستان گفته است :در بخش آب 
در گلستان  ای  اقدامات گسترده  باید 
ابتدا باید با تخصیص  انجام شود که 
تکمیل  را  تمام  نیمه  سدهای  اعتبار 
مهار  را  استان  آبهای  بتوانیم  تا  کنیم 
کنیم  علاوه بر این ما میدانیم که فرو 
نشست زمین که بر اثر استحصال بیش 
افتاده  اتفاق  آبهای زیر زمینی  از حد 
است در گلستان اندک اندک در حال 
آن  از  جدای  و  است  ظهور  و  بروز 
اصلی ترین مساله سفر رییس جمهور 
به گلستان تحت تاثیر خشکی خلیج 
گرگان و دستور ایشان برای رسیدگی 
سریع به این مساله بوده است ،جدای 
تابستان سال  مباحث  این  از همه ی 
گذشته مردم گلستان روزانه گاه تا ده 
آب  قطعی  مناطق  برخی  در  ساعت 
داشته اند و از آنجا که   چاههای آب 
گلستان برقی است و با قطع برق، آب 
نیز قطع می شود مشکل مضاعف می 
گذشته  تابستان  اساس  این  بر  شود 
اجبار  به  سریع  دخالت  با  مسوولین 
کشاورزی  بخش  شرب  قابل  آبهای 
اسیب  شهروندان  تا  کردند  قطع  را 
کمتری ببینند . در کنار همه ی اینها 
که  است  بلند  کارشناسان  همه  فریاد 
ی  مساله  یک  گلستان  ابی  بحران 
اکنون  به  تا  و  است  محتوم  و  جدی 
باره  نیزدر  جدیدی   اتفاق  هیچ  نیز 
انجام  رو  پیش  بحران  از  پیشگیری 
نشانگر وجود  اینها همه  است  نشده 
بحران آبی است که باید در این باره 
است   این  ما  سوال  اینک  کرد  تدبیر 
اساس  بر  کشاورزی  محترم  وزیر 
می  مدیریتی  الگوی  و  برنامه  کدام 
تواند در اوج فصل گرما با توجه به  
کمبود بارش ها و خشکسالی  دستور  
استمرارکشت برنج را بدهد  در این 
صورت آیا عواقب اقتصادی،اجتماعی 
و در نهایت امنیتی این  سیاست  را 

برعهده می گیرد؟

یادداشت اول تله کابین  علی آباد 
در عرصه جنگل  هیرکانی نیست

 گرگان : خیابان امام خمینی  ره
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توجه به گردشگری شهری کردکوی
 یک ضرورت حتمی
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سفر  شانزدهمین  مقصد  سردبیر- 
دولت،  هیئت  و  جمهوری  ریاست 
گلستان  بنابراین  و  بود  گلستان  استان 
داشت.  عهده  بر  را  ها  دولتی  میزبانی 
اجرای  به  چشم  محروم،  گلستان 
در  است  دوخته  سفر  این  مصوبات 
از  قابل توجهی  تعداد  حالی که هنوز 
جمهوری  روسای  سفرهای  مصوبات 
است. نیافته  تحقق  استان  در  گذشته 
حدود شش ماه از روی کار آمدن دولت 
آیت الله رئیسی می گذرد و حالا این 
سفر فرصت مغتنمی است  برای استان 
برای  ها  دولتی  سفر  این  در  گلستان. 
های  پروژه  تکمیل  و  مشکلات  رفع 
مهم استان  مصوباتی داشتند و از این 
پس همه از مقام های استانی گرفته تا 
فعالان سیاسی و دانشگاهی و عامه مردم 

اگر دغدغه توسعه و پیشرفت استان را 
و  پیگیر  جدی  به صورت  باید  دارند 
مطالبه گر تحقق اجرای دقیق مصوبات 
از  هدف  اصولا  باشند.  سفر  این 
سفرهای استانی روسای جمهور، طرح 
مشکلات و نیازهای استان است در این 

سفر هم مصوبات خوبی تصویب شد 
و تصمیماتی گرفته شد و حالا وقت 
آن است که همه مدیران دست به دست 
هم دهند و برای به نتیجه رسیدن این 
مصوبات تلاش کنند. قطعا اگر مدیران 
را  خود  تعهدات  اجرایی  دستگاههای 

با جدیت و تا اجرای کامل مصوبات 
شاهد  کنند  پیگیری  استانی  سفرهای 
رضایتمندی مردم خواهیم بود در غیر 
این صورت این سفر نیز بدون نتیجه 
در  اجرایی،  های  دستگاه  بود.  خواهد 
متعهد  ریاست جمهوری  جریان سفر 
به اجرای طرح ها و پروژه هایی برای 
رفع مسائل و تنگناهای استان شده اند. 
پس از تصویب این طرح ها در سفر 
تا  است  لازم  جمهور،  رییس  استانی 
برای سرعت بخشیدن  بسترهای لازم 
به روند توسعه ی استان فراهم شود.
امیدواریم اجرای مصوبات سفر ریاست 
صورت  به  دولت  هیات  و  جمهوری 
دنبال شده و  استاندار  از سوی  جدی 
گزارش اجرای آنها به شکل منظم به 

مردم ارائه شود.

مصوبات  سفر
 را پیگیری کنید

وزیر بهداشت
 با ما نامهربانی کرد

نماینده مردم علی آباد کتول در مجلس 
قرار  عدم  از  انتقاد  با  اسلامی  شورای 
برای حوزه سلامت  ای  گرفتن مصوبه 
در این شهرستان، گفت: وزیر بهداشت 
کمی با مردم حوزه انتخابیه من نامهربانی 
کرده است. رحمت الله نوروزی با اشاره 
به مشکل شدید و بحرانی آب در گلستان 
اظهار کرد: شهر گرگان تنها مرکز استانی 
منابع آب زیرزمینی و چاه  از  است که 

استفاده می کند که 17 حلقه از چاههای 
مورد استفاده نیز چاههای شهرستان علی 
آبادکتول است که مردم خودمان نیز با تنش 
آبی مواجه هستند. وی با بیان اینکه متاسفانه 
در استان ما در مواقع پیک مصرف از جمله 
عید نوروز و تابستان گاهی تا هشت ساعت 
با قطعی آب مواجه هستند، افزود: ما در 
علی آبادکتول اگر آب را به سمت گرگان 
ببندیم مردم عزیز مرکز استان دیگر آبی برای 

خوردن نخواهند داشت و این یک تهدید 
بزرگ برای استان است. نماینده مردم علی 
آبادکتول در مجلس با اشاره به اینکه ما در 
مجلس بارها از وزیر بهداشت دفاع کرده 
و به ایشان کمک کردیم، خاطرنشان کرد: 
متاسفانه ایشان با ما نامهربانی کرده و در 
مصوبات سفر ما را فراموش کردند که 
این موضوع موجب ناراحتی مردم حوزه 

انتخابیه بنده شده است. 
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سود سهام عدالت از
 21 اسفند ماه واریز می شود

سهام  سود  واریز  از  دارایی  و  اقتصاد  وزیر 
عدالت از 21 اسفند ماه جاری خبر داد.احسان 
خاندوزی اظهار کرد: واریز سود سهام عدالت 
از 21 اسفند ماه به حساب افراد واریز می 
شود،. البته نارضایتی هایی نیز در خصوص 
درج اطلاعات و سود سهام عدالت وجود 
داشت که امیدوارم با واریز سود مشکلات 
بیان  با  وی  شود.  رفع  حوزه  این  در  مردم 
 1۴۰1 سال  شهریورماه  در  امیدوارم  اینکه 
بتوانیم طرح منطقه آزاد را به صورت رسمی 
کلید بزنیم، افزود: تصویب طرح جامع منطقه 
اخیراً  شود،  انجام  ماه  شهریور  تا  باید  آزاد 
اعتبار 5۰ میلیارد تومانی برای هفت منطقه 
آزاد جدید در دولت تصویب شد که یک 
هفتم از اعتبار تعیین شده مربوط به منطقه 
آزاد اینچه برون است.وزیر اقتصاد و دارایی 
با اشاره به واردات کالاهای اساسی به استان 
گلستان، یادآور شد: طبق هماهنگی های انجام 
شده واردات کالاهای اساسی از فروردین ماه 
واردات کالاهای اساسی به سه استان شمالی 
از مسیر کشورهای سی.آی.اس تامین می شود 
و افزایش ظرفیت گمرکی و ترانزیتی در این 
بیان  با  شد.خاندوزی  انجام خواهد  منطقه 
اینکه شاخص وصل مالیاتی در استان گلستان 
مطلوب است، بیان کرد: گلستان استانی بر 
فرار  خوشبختانه  و  است  کشاورزی  پایه 
مالیاتی در این استان بسیار پایین است. وی 
به وضعیت  کارکنان موسسه مالی اعتباری 
کاسپین اشاره کرد و گفت: اولویت جذب 
کارکنان بانک  هایی که متقاضی استخدام نیرو 
هستند به کارگیری کارکنان موسسه کاسپین 
خواهد بود و این تغییر در ماه های آینده در 

شبکه بانکی انجام می شود.

۷3 درصد گلستانی ها در
 سه دهک پایین قرار دارند

نماینده مردم گرگان و آق قلا در مجلس 
شورای اسلامی گفت: گلستان رتبه چهارم 
فقر در کشور را داشته و 7۳ درصد مردم آن 
در سه دهک پایین قرار دارند. به گزارش 
مهر، رمضانعلی سنگدوینی اظهار کرد: خط 
فقر در استان گلستان بسیار پایین تر از میانگین 
متاسفانه  افزود:  است.سنگدوینی  کشوری 
کشاورزی گلستان فاقد صنایع تبدیلی است 
و همه اینها سبب شده گلستان رتبه چهارم 
فقر را در کشور داشته باشد. وی توجه به 
تامین نهادهای دامی را از دیگر مباحث مورد 
توجه دانست و گفت: متاسفانه به دلیل کمبود 
نهادهای دامی دامپروران گلستانی نهادها را با 
قیمت آزاد تهیه می کنند و در این خصوص 
با مشکلات زیادی مواجه هستند.وی بیان 
کرد: تسهیلات ازدواج به زوج ها به کندی 
این  شاهد  متاسفانه  و  شود  می  پرداخت 
هستیم که برخی از سه الی چهار سال گذشته 

هنوز وام ازدواج را دریافت نکرده اند.

کمبود زمین برای مسکن در گلستان
مدیرکل راه و شهرسازی گلستان با بیان 
اینکه در تامین زمین مسکن ملی، مشکل 
تامین زمین داریم، گفت: پیگیر تأمین زمین 
در توافق با بخش خصوصی و سایر نهادها 
هستیم. به گزارش مهر، حسین محبوبی 
اظهار کرد: براساس تعهدات چهار ساله 
اداره کل راه و شهرسازی گلستان، احداث 
در طرح جهش  واحد  و ۹۳۳  هزار   ۹۳
واحد  هزار   2۸ که  شده  دیده  مسکن 
روستایی و باقی شهری است. مدیرکل راه 
و شهرسازی گلستان با بیان اینکه در طرح 
جهش مسکن با همکاری بنیاد مسکن و 
راه و شهرسازی از اراضی موجود استفاده 
 2۸ احداث  عملیات  افزود:  است،  شده 
هزار واحد روستایی و شهری امروز شروع 
می شود. محبوبی گفت: در شهر گرگان در 
سال های گذشته با همکاری سازمان ملی 
زمین و مسکن ۶۰ هکتار زمین خریداری 
و تملک شده بود و امروز کلنگ یک مورد 
۴۸ هکتاری و یک مورد سه هکتاری به 
زمین زده می شود.مدیرکل راه و شهرسازی 
گلستان ادامه داد: در زمین ۴۸ هکتاری پیش 
بینی ما هشت هزار و 2۰۰ واحد است که 
اجرا و آماده سازی آن به قرارگاه امام حسن 
)ع( سپرده می شود.وی تصریح کرد: پنج 
هزار واحد در دهه فجر در قالب مسکن 

محرومین کلنگ زنی شد و سه هزار و 5۰۰ 
واحد مسکن جوانان و 5۰۰ واحد مسکن 
می شود. زنی  کلنگ  فردا  هم  محرومین 
محبوبی با بیان اینکه مشکل ما تامین زمین 
صرف  اراضی  از  بسیاری  گفت:  است، 
زمین  و  است  شده  کل  ادارات  احداث 
مازادی در استان نداریم.وی بیان کرد: در 
حال تفاهم با بخش های دولتی و خصوصی 
و ستاد اجرایی فرمان امام هستیم که بتوانیم 
از ظرفیت زمین های موجود استفاده و آن را 
تغییر کاربری دهیم که در صورت موافقت 
آقای فتاح ۳۳ هکتار به این طرح اختصاص 

داده می شود.وی اضافه کرد: حدود هزار و 
۳۰۰ هکتار اراضی منابع طبیعی تفاهم شده 
که در حال صدور سند هستیم ولی بخش 
زیادی از آنها در شرق استان است و در 
حال حاضر قابلیت مسکن ندارد.مدیرکل 
راه و شهرسازی گلستان ادامه داد: یک 
مورد شهر جدید در اینچه برون شناسایی 
شده و قرار است برای منطقه آزاد، شهر 
جدیدی احداث و سرریز نیروی انسانی 
بیان  شود.وی  مستقر  همانجا  منطقه 
کرد: در حوزه راه های اصلی پروژه های 
بزرگی داریم که پروژه محور کردکوی، 

بندرترکمن و آق قلا یکی از آن هاست و 
البته مخاطرات زیادی هم دارد؛ این پروژه 
شروع شده و 1۰ کیلومتر آن انجام شده 
است.محبوبی اظهار کرد: محور آق قلا به 
بندرترکمن که اصطلاحاً و به اشتباه محور 
مرگ هم نامیده می شود طی تفاهمی در 
دو سال گذشته به صورت مشترک با اداره 
کل راهداری و حمل و نقل جاده ای اجرا 
می شود و نیمی از آن به طول 17 کیلومتر 
خواهد  اجرا  شهرسازی  و  راه  توسط 
شد.وی بیان کرد: محور خوش ییلاق هم 
تنها محور ترانزیت بوده که در حال اجرا 
است ولی به دلیل اعتبارات کم، پیشرفت 
شهرسازی  و  راه  ندارد.مدیرکل  خوبی 
گلستان با بیان اینکه راه آهن اینچه برون، 
است  پروژه هایی  از  طبس،  و  آزادشهر 
که مطالعات فاز صفر آن هم انجام شده 
است، افزود: راه آهن گرگان مشهد هم 
است. مانده  متوقف  تحریم ها  دلیل  به 
وی بحث احیاء خلیج گرگان را هم از 
تعهداتی مهم دستگاه های اجرایی دانست 
که هیچ تخصیصی برای آن ارائه نشده 
بندر  اجرای  از  همچنین  است.محبوبی 
سبز خزری در گمیشان با پیگیری جهاد 
کشاورزی خبر داد که قرار است باربری 

چوب داشته باشد.

آخرین وضعیت پرونده 
پتروشیمی گلستان تشریح شد

رئیس کل دادگستری استان گلستان در 
خصوص آخرین وضعیت پتروشیمی 
گلستان، گفت: تقاضایی که از دستگاه 
قضایی شده خلع ید سرمایه گذار فعلی 
است و اینکار حتما انجام می شود و با 
دارای  که  جدید  سرمایه گذار  انتخاب 

شرکت  باشد  معتبر  اجرایی  سابقه 
پتروشیمی کار خود را دنبال می کند. به 
گزارش روابط عمومی، حیدر آسیابی 
پتروشیمی  کثیرالشاکی  پرونده  درباره 
ماه  آذر  که  سفری  در  افزود:  گلستان 
گلستان  استان  به  قضائیه  قوه  ریاست 
داشتند، یکی از دو پرونده کثیرالشاکی که 
در استان مطرح بود، پرونده پتروشیمی 
گلستان بود که بیش از ۹۰ هزار سهامدار 
دارد که از طریق پذیره نویسی در سال 
1۳۸۴ سهامدار این شرکت شدند. وی 
ادامه داد: متاسفانه به خاطر وقفه ای که 
در راه اندازی این شرکت به وجود آمد، 
حدود دو سال پیش یک پرونده قضایی 
در این ارتباط در دادگستری استان گلستان 
تشکیل و منتهی به بازداشت هیات مدیره 
سابق شد. رئیس کل دادگستری استان 
ریاست  که  سفری  در  افزود:  گلستان 
قوه قضائیه داشتند اختیارات ویژه ای را 
به رئیس کل دادگستری استان در 7 بند 
تفویض فرمودند و سپس گزارش پرونده 
را برای ریاست قوه قضائیه ارسال کردیم 
و ضمن بازدید میدانی از محل اجرای 
طرح با همکاری رمضانعلی سنگدوینی 

نماینده مردم گرگان و آق قلا در مجلس 
معاون  با  مذاکراتی  اسلامی،  شورای 
وزیر نفت و مدیرعامل شرکت صنایع 
پتروشیمی ایران انجام دادیم. آسیابی بیان 
داشت: یک هیات کارشناسی از وزارت 
نفت در استان مستقر شدند و وضعیت 
پروژه را از حیث پیشرفت فیزیکی و 
سایر اسناد لازم و پرونده قضایی بررسی 
کردند و بعد از این که این هیات به تهران 
برگشت، ما موضوع را پیگیری کردیم و 
جواب هیات واصل شد و طبق نظریه 
رسمی معاون وزیر نفت و مدیرعامل 
شرکت صنایع پتروشیمی کشور صراحتا 
که  فعلی  مدیره  هیات  که  اعلام شده 
پرونده قضایی برای آن تشکیل شده، 
توانایی تامین مالی و اجرای طرح مذکور 
را ندارد. وی با تاکید بر اینکه هیات مدیره 
فعلی صلاحیت مالی و صلاحیت فنی 
ندارد، گفت: متاسفانه در زمان اجرای 
اصل ۴۴ قانون اساسی دقت لازم نشده 
بود که البته این موضوع نیز در دست 
بررسی و برای آن پرونده قضایی تشکیل 
شده است.رئیس کل دادگستری استان 
گلستان در پاسخ به اینکه آیا هم اکنون 

قرار است سرمایه گذار جدید جذب 
دو  نفت  وزارت  داشت:  اظهار  شود، 
بحث  اولی  که  کرده  مطرح  پیشنهاد 
تکمیل پروژه با همین وضعیت و ادامه 
و  است  نیاز  مورد  تائیدیه های  با  کار 
تقاضایی از دستگاه قضایی داشتند که 
آماده همکاری هستیم، بحث خلع ید 
سرمایه گذاری فعلی به لحاظ عدم اهلیت 
مالی و فنی است که قطعا اتفاق خواهد 
افتاد و به دنبال آن نیز با انتخاب سرمایه 
گذار جدید که دارای سابقه اجرایی معتبر 
در زمینه پتروشیمی باشد، موضوع پیش 

خواهد رفت.
 آسیابی ادامه داد: البته پیشنهاد دیگری 
بررسی طرح  که  کردند  مطرح  را هم 
بحث  موضوع  این  که  است  جدیدی 
اجرایی دارد که باید بررسی شود؛ قسمتی 
که مربوط به دستگاه قضایی است بحث 
خلع ید سرمایه گذار فعلی است که ما 
در این زمینه آمادگی داریم، در زمینه های 
اجرایی باید توسط دستگاه های اجرایی 
و  جدید  گذار  سرمایه  انتخاب  بحث 
انتخاب یکی از دو پیشنهادی که صورت 

گرفته اقدامات لازم را انجام دهند.

نابسامانی ساخت و سازها در زیارت
وزیر کشور با بیان اینکه روستای زیارت 
وضعیت نابسامانی دارد، گفت: حل معضل 
ساخت و ساز در روستای زیارت گرگان 
در  احمد وحیدی  است.  بسیار مشکل 
گرگان  آباد  محمد  روستای  از  بازدید 
ساز  و  ساخت  معضلات  کرد:  اظهار 
این  روستای زیارت بی شمار است و 
موضوع هم به محیط زیست و هم به 
منابع طبیعی آسیب رسانده و هم وسعت 

است.  فراوان  آن  در  سازها  و  ساخت 
وزیر کشور با اشاره به برخی از مشوق 
ها، افزود: برای انجام یکپارچگی اراضی 
و ایجاد زمینه اشتغال و پایداری روستاها 
تسهیلات و مشوق های مالی به مردم 
داده می شود.وحیدی ادامه داد: پرداخت 
یارانه برای اجرای عملیات زیربنایی آب 
و خاک و اعطای یارانه نهاده های تولید 
و ماشین آلات کشاورزی به متقاضیان 

یکپارچه سازی اراضی روستایی باعث 
و  اراضی  شدن  خرد  از  جلوگیری 
به  آن می شود.وی  بعدی  چالش های 
برنامه های سازمان اضافه کرد: اعطای 
به  ها  معافیت  و  ها  مشوق  تسهیلات، 
صدور  حقوقی،  و  حقیقی  اشخاص 
سند مالکیت رسمی، پرداخت یارانه در 
جهت اجرای عملیات زیر بنایی آب و 
خاک از جمله این برنامه هاست. وزیر 

کشور گفت: همچنین انجام سامانه های 
نوین آبیاری و عملیات تسطیح اراضی و 
اعطای یارانه نهاده های تولید و ماشین 
سویی  از  شده  معرفی  افراد  به  آلات 
از  شهرستانی  و  استانی  های  کارگروه 
جمله موارد تشویقی در جهت یکپارچه 
سازی و جلوگیری از خرد شدن اراضی 
های  اولویت  در  که  است  کشاورزی 

برنامه های اجرایی سازمان است.
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آیت الله رئیسی قفل 2۰ ساله 
اقتصاد گلستان را شکست

به  اشاره  با  گلستان  در  فقیه  ولی  نماینده 
به  رئیس جمهور در سفر  قاطع  دستورات 
گلستان به ویژه توسعه جزیره آشوراده، گفت: 
ایشان قفل 2۰ ساله اقتصاد ما را شکست. آیت 
نورمفیدی در جلسه شورای  الله سیدکاظم 
اداری که با حضور رئیس جمهور اسلامی 
ایران برگزار شد با تبریک حلول ماه شعبان 
و تقدیر از حضور میدانی رئیس جمهور در 
استانها، اظهار کرد: استان گلستان در ظاهر 
سرسبز است اما در لایه های پنهانی خود 
سرشار از فقر است. وی اضافه کرد: تدبیر و 
نگاه هوشمندانه ایشان  قفل 2۰ ساله مشکلات 
اقتصادی استان را با طرح جزیره آشوراده باز 
می کنند. نماینده مردم گلستان در مجلس 
خبرگان با بیان اینکه کریدور ریلی اینچه برون 
به شاهرود و بندرعباس یک راهبرد بزرگ 
اقتصادی امنیتی است، تصریح کرد: خواهش 
ما این است که تا دیر نشده دولت جناب 
بدهند. صورت  عاجل  اقدام  رئیسی  آقای 
آیت الله نورمفیدی با بیان اینکه امروز همه 
مشکلات اقتصادی را با تمام وجود درک 
سالهاست  رهبری هم  داد:  ادامه  ایم،  کرده 
نامگذاری ها را به مسائل اقتصادی اختصاص 
داده اند و تنها راه عبور از مشکلات تولید ملی 
و فرآوری محصولات خام ما و جلوگیری از 

خام فروشی است.

دولت در پرداخت غرامت
 سیل گلستان خلف وعده کرد

و  بندرگز  بندرترکمن،  کردکوی،  نماینده 
گمیشان گفت: دولت در پرداخت غرامت 
کرده  وعده  خلف  کشاورزان  به   ۹۸ سیل 
به  دولت  کرد:  اظهار  ایری  جلال  است. 
کشاورزان قول داد که به ازای هر هکتار دو 
میلیون پرداخت کند که 5۰ درصد آن فقط 
ایری  است.  مانده  مابقی  و  شده  پرداخت 
ادامه داد: در کردکوی وقف اراضی یکی از 
چالش های جدی است و مردم انتظار دارند 
در این بخش چاره ای اندیشیده شود.وی در 
خاتمه یادآور شد: محورهای گلستان بسیار 
خطرناک هستند و سالانه ده ها نفر جان خود 
را در تصادفات از دست می دهند و باید 

فکری به حال این مشکل شود.

فرصت تاریخی
 برای ایران

■ هادی حق شناس 

اتفاق مهم  اگر برجام احیا شود، چند 
در اقتصاد ایران می افتد. نخست اینکه 
هزینه مبادله کشور کم می شود. اکنون 
برای دور زدن تحریم یا هر عنوان دیگر 
مبادله  هزینه  از  بیش  مبادله ای  هزینه 
معمولی می پردازیم. پس اولین اتفاق که 
به عنوان یک مزیت می افتد اینکه هم 
واردات  هزینه  هم  و  صادرات  هزینه 
ما کم می شود که به نفع مصرف کننده 
داخلی است. نکته دوم اینکه پول های 
در  که  می شود  آزاد  ما  شده  بلوکه 
اینصورت عرضه ارز در کشور افزایش 
پیدا خواهد کرد. نکته سوم مربوط به 
حتما  که  ماست  غیرنفتی  صادرات 
سیر صعودی خواهد داشت. به خاطر 
اینکه مشتریانی که به هر دلیل از جمله 
کالا  ایران  از  می ترسیدند  تحریم ها 
بخرند، طبیعی است که روال تجاری 
ما به صورت عادی برمی گردد. عددی 
که هفته گذشته وزارت صمت اعلام 
کرد نشان می دهد که در سال جاری 
حجم  دلار  میلیارد   1۰۰ به  نزدیک 
تجارت خارجی داشتیم که 2۰ میلیارد 
دلار آن از نفت بوده است. طبیعتا وقتی 
برجام احیا شود، این عدد سال آینده با 
توجه به قیمت نفت و مجموعه موانعی 
که هم در بخش غیرنفتی و هم نفتی 
برداشته می شود انتظار می رود که این 
عدد در سال آینده به دو برابر افزایش 
پیدا می کند. طبیعی است که این برای 
اقتصاد ایران مفید خواهد بود. مهم ترین 
نکته اینکه هروقت تجارت خارجی ما 
رونق داشته باشد، کسب وکار صنعت 
و بنگاه های اقتصادی ما در شهرک های 
مفهوم  شد.  خواهد  پررونق  صنعتی 
پررونق تر شدن این است که هم نرخ 
بیکاری کاهش پیدا می کند و هم سمت 
دولت  اگر  و  می شود  تقویت  عرضه 
کند،  اتخاذ  مناسبی  ارزی  سیاست 
حتما منجر به کاهش نرخ ارز می شود 
و شاهد یک همبستگی بین نرخ ارز و 
نرخ تورم خواهیم بود. یعنی هر وقت 

که نرخ ارز کاهشی شد یا به ثباتی رسید 
یا دامنه نوسانات آن کم شد، نرخ تورم 
هم کاهشی خواهد شد. یعنی انتظار این 
است که در پسابرجام در سال آینده هم 
بازار ارز باثباتی داشته باشیم، هم نرخ 
سود بانک ها و تورم کاهشی باشد وهم 
اینکه کسب وکار بنگاه های اقتصادی 
ما  غیرنفتی  صادرات  و  شود  پررونق 
تقویت شود. اینها انتظارات اولیه است 
که از احیای برجام داریم همچنان که 
بعد از اجرایی شدن برجام در سال های 
۹5 و ۹۶ هم رشد اقتصادی قابل توجه 
داشتیم و هم کسب و کار پررونق بود. 
اما به نظر می رسد مهمتر ازهمه اینها این 

نکته است که اقتصادی به بزرگی اقتصاد 
ایران که طی تحریم های دور دوم که از 
سال ۹7 شروع شد به یکباره از زیر 2۰ 
به حدود رتبه 5۰ رسید، به نظر می رسد 
استفاده  برجام  فرصت  از  بتوانیم  اگر 
قضایایی  واسطه  به  به خصوص  کنیم 
که در درگیری روسیه با اوکراین پیش 
آمده، فرصتی بی نظیر برای نفت و گاز 
کشور است که بتوانیم مشتری هایی که 
به ویژه در حوزه گاز  دادیم،  از دست 
در مورد اروپا از این فرصت تاریخی 
بتوانیم استفاده کنیم تا صنعت نفت و 
گاز ما بیش از این آسیب نبیند. چون 
طی سال های گذشته نیاز صنعت نفت 
و گاز ما این بوده که سرمایه گذاری های 
بزرگی انجام شود که نشده. اکنون یک 

که  شد  خواهد  ایجاد  جدید  فرصت 
هم بتوانیم سرمایه گذاری هایی که باید 
اینکه  هم  و  شود  جبران  دهیم  انجام 
مشتری دست به نقدی مثل اروپا پیدا 
کنیم. فراموش نکنیم که قطر به تنهایی 
نمی تواند بازار اروپا را اشباع کند. البته 
آمریکا هم به اروپا گاز صادر می کند. 
بازار اروپا بازاری برای همه است؛ هم 
برای ایران، هم برای قطر و هم برای 
آمریکاست. بازاری بزرگ است که یک 
کشور نمی تواند به تنهایی تامین کننده 
باشد. مضاف اینکه با توجه به تجربه 
اوکراین به نفع اروپاست که از منابع 
مختلف گازش را تامین کند تا اتفاقی 
شبیه روسیه و اوکراین نیفتد و مورد 
تامین  انرژی  که  شوند  واقع  تهدید 
نخواهد شد. بنابراین جنگ روسیه با 
انرژی یک  زمینه  در  اوکراین حداقل 
ایران  اقتصاد  برای  تاریخی  فرصت 
که  شرایطی  در  مجموع  در  است. 
به  با توجه  احیا می شود،  دارد  برجام 
تحولاتی که در جهان است که یکی 
همین موضوع اوکراین و روسیه است، 
برای اقتصاد ایران یک فرصت تاریخی 
خواهد بود. چون فقط موضوع اوکراین 
و روسیه نیست، درگیری آمریکا با چین 
و چین با اروپا و چالش های مختلفی 
که در اقصی نقاط مختلف جهان است، 
اکنون بعد از چند سال که مسئله ایران 
دارد حل می شود و روابط تجاری ایران 
این  برمی گردد،  عادی  حالت  به  دارد 
یک فرصت است منتها به شرطی که 
بتوانیم از این فرصت استفاده کنیم و 
این فرصت را تبدیل به تهدید نکنیم. 
جهانی  جنگ  آمادگی  دنیا  نه  مطمئنا 
سوم را دارد و نه روسیه وارد جنگ 
جهانی خواهد شد. روسیه مرتکب یک 
اشتباه تاکتیکی درباره اوکراین شد و به 

نفعش نیست که ادامه دهد.

■  اقتصاددان

))
بازار اروپا بازاری برای

 همه است؛ هم برای ایران، 
هم برای قطر و هم برای 

آمریکاست.
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اولویت در نوروز  با مراکز اقامتی رسمی است
و  گردشگری  میراث فرهنگی،  وزیر 
صنایع دستی با تأکید بر این که در نوروز 
1۴۰1 در وهله اول مراکز اقامتی رسمی 
فعال خواهند بود و اگر محدودیتی ایجاد 
شود از سایر ظرفیت ها در کشور استفاده 
امکانات  از  غیر  گفت:  کرد،  خواهیم 
سایر  وزارت،  زیرمجموعه  اقامتی  مراکز 
از  بخشی  مانند  نیز  اقامتی  ظرفیت های 
ظرفیت های مدارس و امکاناتی که می تواند 
در شرایط خاص برای اقامت استفاده شود 
به منظور میزبانی از مسافران و گردشگران 
مهیا شده است. به گزارش روابط عمومی، 
سید عزت الله ضرغامی در حاشیه جلسه 
کاووس  گنبد  شهرستان  اداری  شورای 
سفر  تسهیلات  هماهنگی  ستاد  گفت: 
و  گردشگری  میراث فرهنگی،  وزارت 
صنایع دستی از مدت ها قبل فعالیت خود 
را آغاز کرده است و جلسات تخصصی 

چه  مشکلات  و  مسائل  بررسی  برای 
درون وزارت و چه با دستگاه های اجرایی 
تصمیمات  و  است  تشکیل شده  مرتبط 
اشاره  با  است. وی  گرفته شده  مقتضی 

به فعالیت مراکز اقامتی در نوروز 1۴۰1، 
گفت: در نشستی نهایی با جامعه هتلداران 
کشور جزئیات مرتبط با امکانات اقامتی 
نظارت های وزارت  و  در سراسر کشور 

میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
ارائه  برای  اقامتی  واحدهای  این  به 
سرویس ها و خدمات مناسب به مسافران و 
گردشگران و رعایت پروتکل های بهداشتی 
بررسی شد. ضرغامی یادآور شد: در هفته 
گذشته 1۸ دستگاه مرتبط با سفر در قالب 
کشور  سفر  تسهیلات  هماهنگی  ستاد 
وزارت  میزبانی  به   1۴۰1 نوروز  ویژه 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
تشکیل جلسه دادند و برنامه ها جمع بندی 
و وظایف هر دستگاه یادآوری شد. وزیر 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
گفت: اتحادیه هتلداران کشور این قول 
را دادند که با بهترین کیفیت بتوانند به 
مسافران و گردشگران ارائه خدمات کنند 
و وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی نیز باید به وظایف حمایتی 

و نظارتی خود عمل کند.
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بحران سیب زمینی در گلستان
مریم شریفی: در 1۰ ماه گذشته کشاورزان 
گلستانی به دلیل قیمت پایین سیب زمینی، 
و  کرده  رها  زمین  در  را  خود  محصول 
خوراک دام ها کردند، امروز همین سیب 
زمینی به کیلویی 2۰ هزار تومان رسید. 
سیب زمینی از محصولاتی است که اگر 
کاشت آن به صورت مدیریت شده باشد، 
می تواند سود خوبی را را عاید کشاورزان 
کرده و نیاز بازار را هم مرتفع کند. سیب 
زمینی استان گلستان به مدت ۴5 روز در 
فاصله بین کشت پاییزه و بهاره نیاز سیب 
زمینی کشور را تأمین می کند. کشت سیب 
استان گلستان  با خاک  به خوبی  زمینی 
سازگار است و عملکرد آن در زمین های 

مساعد به ۴۰ تن در هکتار هم می رسد.
فصل  در  اخیر  سال  چند  در  متأسفانه 
برداشت محصول کشاورزان استان قیمت 
سیب زمینی آنقدر پایین است که حتی 
جوابگوی هزینه برداشت محصول را هم 
می شوند  مجبور  کشاورزان  و  نمی دهد 
دسترنج خود را در زمین رها کنند. ضرر 
و زیان متوالی در کشت سیب زمینی در 
چند سال اخیر باعث کاهش کشت سیب 
زمینی در کل کشور و در استان گلستان 
شده است. این کاهش محصول قیمت 
آن را در این روزها به کیلویی 2۰ هزار 
تومان رسانده و باعث نارضایتی و عدم 
قدرت خرید مردم شده است در صورتی 
که همین سیب زمینی در خرداد ماه در 
و  رها  گلستانی ها  کشاورزی  زمین های 

خوراک دام ها شد.
با کشاورزان و مسئولان گلستانی گفتگو 
داشتیم تا علت اصلی این ماجرای تکرار 

شونده و بغرنج را بررسی کنیم.
روستای  کشاورزان  از  جافر  غلامرضا 
زمینی  سیب  کشت  گفت:  ملک  نوده 
برای  هکتار  هر  در  تومان  میلیون   1۰۰
دو  گذشته  سال  دارد،  هزینه  کشاورز 
هکتار سیب زمینی کاشتم اما در فصل 
برداشت سیب زمینی به قیمت هر کیلو 
۸۰۰ تومان رسید، در صورتی که این مبلغ 
برای  کارگر  هزینه های  حتی جوابگوی 
به  و  نمی دهد  را  محصول  کردن  جمع 
ناچار محصولم را در زمین رها کردم. وی 
افزود: هزینه بسته بندی شامل کارتن، نخ و 
کارگر کیلویی هزار تومان برای کشاورز 
تمام می شود. با توجه به قیمت هایی که 
سیب زمینی خریداری می شد و تناژی که 
به دست می آمد، برداشت محصول برای 

من فقط ضرر بود.
گفت:  گلستان  کشاورزی  جهاد  رئیس 
نیاز کشور به 12۰ هزار تن سیب زمینی 
بردن  کشت  زیر  با  مقدار  این  و  است 
هکتار  هزار  پنج  تا  و 5۰۰  هزار  چهار 
برخی  در  متأسفانه  ولی  می شود  تأمین 
سال ها شاهد این هستیم که تا هفت هزار 
هکتار از زمین های استان زیر کشت سیب 
زمینی می رود و این مساله باعث ضرر 
و زیان کشاورزان می شود. مختار مهاجر 
تصریح کرد: کشت سیب زمینی توسط 
بخش خصوصی انجام می شود و برخی 
که منفعت خود را در فروش بیشتر بذر 
می بینند، بدون توجه به تبعات آن اقدام 

به این کار می کنند که ظلم به کشاورزان 
گلستان  کشاورزی  جهاد  رئیس  است. 
زمینی  سیب  تجاری  بذر  کاشت  عدم 
در گلستان را عامل بعدی متضرر شدن 
افزود:  و  کرد  معرفی  استان  کشاورزان 
کشاورزان باید بذر تجاری که ماندگاری 
و مصرف بالاتری دارد کشت کنند. رئیس 
هم  گلستان  کاران  زمینی  انجمن سیب 
درست  کشت  الگوی  ارائه  عدم  گفت: 
مقدار  که  می شود  باعث  کشاورزان  به 

کشت سیب زمینی در کشور با نیاز مردم 
تناسب نداشته باشد، یا مثل سال گذشته 
در استان گلستان، محصول روی دست 
کشاورز بماند و خوراک دام شود و یا مثل 
امروز به قیمت 2۰ هزار تومان هم برسد 
کنندگان  مصرف  نارضایتی  موجب  و 
شود. رمضان مقصودلو افزود: باید سایر 
محصولات رقیب قیمت واقعی پیدا کنند 
تا کشاورزان نسبت به کاشت آنها رغبت 
داشته باشند، به طور مثال قیمت واقعی 
گندم باید حداقل 11 هزار تومان باشد تا 
برای کشاورز صرفه اقتصادی داشته باشد.

کار انجمن بذرفروشی نیست
جهاد  عملکرد  از  انتقاد  با  مقصودلو 
کشاورزی و تعاون روستایی تصریح کرد: 
مازاد سیب زمینی  باید  تعاون روستایی 
در  و  خریداری  موقع  به  را  کشاورزان 
سردخانه نگهداری می کرد تا هم شاهد 
ضرر و زیان کشاورز گلستانی نبودیم و 
هم با ارائه به موقع سیب زمینی ها به بازار 
از قیمت سرسام آور سیب زمینی امروز 

بازار جلوگیری می شد. وی با بیان اینکه 
سمت  به  و  شوند  آگاه  کشاورزان  اگر 
سود  قطعاً  بروند  صنعتی  ارقام  کشت 
بیشتری خواهند داشت افزود: کشاورزان 
گلستانی باید ۳۰ درصد ارقام تازه خوری، 
هم  درصد   ۳۰ و  صنعتی  درصد   ۳۰
توزیع  با  تا  کنند  ارقام صادراتی کشت 
درست محصولات جلوی ضرر و زیان 
احتمالی گرفته شود. رئیس اتحادیه سیب 
زمینی کاران گلستان ادامه داد: مسئولان 

جهاد کشاورزی و صنعت و معدن باید 
اطلاعات لازم در مورد نوع ارقام و میزان 
کشت را در اختیار کشاورزان قرار دهند 
باید به موقع و در  و اطلاع رسانی هم 
صورت  کشت  هنوز  که  مهرماه  اوایل 
نگرفته، انجام شود. مقصودلو تصریح کرد: 
امسال توان کشت کشاورزان گلستانی به 
دلیل ضرر و زیان انباشته از سال گذشته و 
عدم پرداخت وام های خود کاهش یافت 
و میزان کشت سیب زمینی از شش هزار 
هکتار در سال گذشته به کمتر از چهار 
هزار هکتار رسیده است و 7۰۰ هکتار 
کشاورزان  وسیله  به  استان  اراضی  از 
غیر بومی از دیگر استان ها به زیر کشت 
سیب زمینی رفته است. وی در پاسخ به 
ادعای رئیس جهاد کشاورزی استان که 
زیان  و  ضرر  عامل  خبری  نشست  در 
کشاورزان این حوزه را ارائه بذرهای غیر 
تجاری و بیش از نیاز استان توسط انجمن 
سیب زمینی کاران اعلام کرده بود گفت: 
کار انجمن فروش بذر نیست، وظیفه ما 
مشاوره، ارائه آمار کشت سیب زمینی به 

وزارت جهاد کشاورزی، دفع آفات، توصیه 
به کشت ارقام و رساندن صدای کشاورزان 
به کمیسیون کشاورزی مجلس و مسئولان 
است. رئیس انجمن سیب زمینی کاران 
الگوی صحیح  نبود  تاکید کرد:  گلستان 
کشت باعث شده که یک سال مانند سال 
گذشته محصول گلستانی ها خوراک دام 
شود و کشاورز مجبور شود محصولش 
را شخم کند و یک سال هم مثل امسال 
به دلیل کمبود و گرانی بذر، کشاورز توان 
کشت نداشته باشد و میزان کشت در کل 
کشور به نصف کاهش یابد و نتیجه این 
باشد که سیب زمینی آن قدر گران شود که 

مردم قدرت خرید نداشته باشند.

طولانی  ماندگاری  استان  زمینی  سیب 
ندارد

مدیرعامل تعاون روستایی گلستان گفت: 
اولین علت ضرر و زیان سیب زمینی کاران 
سال گذشته در استان گلستان کشت بی 
رویه و بیش از نیاز بازار بوده است. حجت 
الله صالح المومنین افزود: این موضوع که 
تعاون روستایی بیاید و سیب زمینی مازاد 
تولید کشاورزان را خریداری و به مرور 
وارد بازار کند راه حل مسئله نیست زیرا 
سیب زمینی استان ماندگاری طولانی ندارد 
و در سردخانه هم نهایتاً بعد از دو ماه له 
شده و فاسد می شود. وی ادامه داد: در سال 
گذشته به دلیل تحریم ها امکان صادرات 
نبود و تعاون روستایی در روزهای پایانی 
برداشت جهت حمایت کشاورزان ۶ هزار 
تن سیب زمینی را کیلویی هزار 7۰۰ تومان 
از کشاورز خریداری کرد که این خرید 
باعث وارد شدن ضرر و زیان به دولت بود. 
مدیرعامل تعاون روستایی گلستان اضافه 
کرد: باید الگوی کشت جدی گرفته شود، 
کشاورزان به توصیه های جهاد توجه کنند، 
به طور مثال عده ای با هدف سرمایه گذاری 
کشت  زمینی  سیب  هکتار  از 5۰  بیش 
می کنند و باعث ضرر رساندن به کشاورزی 
هکتار  دو  زندگی خود  گذران  برای  که 
کشت می کند می شوند. نایب رئیس اتاق 
بازرگانی هم گفت: کشت سیب زمینی در 
هر هکتار بیش از 1۰۰ میلیون تومان هزینه 
دارد به همین دلیل قیمت این محصول 
در بازار به گونه ای باشد که تولید کننده 
لطمه نبیند و کشاورز به جای آنکه دغدغه 
فروش محصولات خود را داشته باشد به 
این فکر کند که چطور می تواند کیفیت 

محصولات را بالا ببرد.
امیر یوسفی با اشاره به اینکه در چند سال 
گذشته سیب زمینی کاران گلستان دچار 
خاطرنشان  شده اند  زیادی  خسارت های 
مانند  تا  کنیم  مدیریت  باید  امسال  کرد: 
سال های گذشته کشاورزان در این زمینه با 
مشکل مواجه نشوند، یادآور شد: به همین 
منظور در دو ماه گذشته سفر به کشورهای 
همسایه از جمله عراق داشته ایم و مذاکرات 
و تفاهم نامه هایی در خصوص صادرات 
رفت  کرده ایم. هدر  منعقد  زمینی  سیب 
هزاران تن دسترنج کشاورزان مسئله کمی 
نیست و باید با عزم جدی یک بار برای 

همیشه این مشکل را حل کرد.

در چند سال اخیر در فصل 
برداشت محصول کشاورزان 

استان قیمت سیب زمینی 
آنقدر پایین است که حتی 
جوابگوی هزینه برداشت 
محصول را هم نمی دهد

کشت سیب زمینی
 در هر هکتار بیش از 1۰۰ 
میلیون تومان هزینه دارد 

به همین دلیل قیمت 
این محصول در بازار به 

گونه ای باشد
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رسالت شهرک های صنعتی تأمین 
زیرساخت برای متقاضیان واقعی 

رئیس سازمان صنایع کوچک و شهرک های 
صنعتی ایران گفت: رسالت سازمان صنایع 
تامین  ایران  کوچک و شهرک های صنعتی 
و  متقاضیان  برای  گاز  و  برق  آب،  زمین، 
سرمایه گذاران واقعی است. به گزارش روابط 
از  یکی  اظهارکرد:  رسولیان  علی  عمومی، 
وظایف و رسالت های سازمان صنایع کوچک 
و شهرک های صنعتی ایران تامین زمین، آب، 
برق و گاز برای متقاضیان و سرمایه گذاران 
واقعی است. رسولیان گفت: نگاه دولت به این 
است که وقتی شهرکی ایجاد می شود اداره آن با 
خود صنعتگران باشد. وی در مورد واحدهای 
غیرفعال و راکد گفت: با توجه به اینکه تامین 
مالی دولت به بخش صنعت به خوبی انجام 
نشده برخی از بنگاه ها در تامین سرمایه در 
ستاد  لذا  شده اند  مواجه  مشکل  با  گردش 
تسهیل استانی می تواند کمک شایانی در فعال 
واحدهای  تولید  ظرفیت  افزایش  و  سازی 
صنعتی داشته باشد. رئیس سازمان صنایع 
بیان  ایران  صنعتی  شهرک های  و  کوچک 
کرد: متقاضیان سرمایه گذاری در شهرک ها و 
نواحی صنعتی موظف هستند در چارچوب 
تعهدات و در ظرف مدت زمان قانونی تعیین 
زمین،  برداری  بهره  حق  قرارداد  در  شده 
نسبت به تکمیل ساخت و ساز، نصب ماشین 
آلات، اخذ پروانه بهره برداری و تولید اقدام 
کنند و شرکت شهرک های صنعتی استان هم 
مکلف است در صورت عدم ایفای تعهدات، 
گیری  بازپس  و  قرارداد  طرف  ید  خلع  به 

اراضی راکد بپردازد.

بخشی از بدنه کادر درمان
 بی انگیزه هستند

در  نابسامانی  از  انکولوژی  متخصص  یک 
و  کرد  انتقاد  گلستان  استان  حوزه سلامت 
گفت: متاسفانه شاهد بی انگیزگی در بخش 
های مختلف سلامت و کادر درمان هستیم. 
فاطمه میربهبهانی اظهار کرد: متاسفانه نابسامانی 
و بی انگیزگی در بخش های مختلف سلامت 
از بیمار تا دانشجو و استاد را شاهدیم.وی 
کاهش کیفیت دانش، عدم حفظ امنیت مالی و 
جانی بیماران، عدم تامین کامل دارو و امکانات 
بهداشتی بیماران به خصوص بیماران سرطانی 
را از جمله چالش های جدی حوزه سلامت 
برشمرد و افزود: عدم توزیع داروها از کانال 
دولت و خروج پزشکان متخصص بالینی از 
مراکز دولتی از دیگر مشکلات این بخش 
است. میربهبهانی ضمن انتقاد از عدم تبیین 
محدودیت برای حوزه طب سنتی و تعارض 
افزود: تعارض بین طب  آن با طب مدرن، 
سنتی با طب مدرن از جمله نمونه نابسامانی 
هاست که مردم امروزه با آن مواجه هستند. 
وی در خاتمه یادآور شد: این معضلات از 
یافته  افزایش  امروز  و  داشتند  وجود  قبل 
ریشه  توان  می  قوانین  در  بازنگری  با  که 

مشکلات را حل کرد.
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خبر

با پیگیری دادگستری 4۷9 حلقه 
چاه غیرمجاز در  استان پُر شد 

دادستان مرکز استان گلستان گفت: با مسدود 
شدن این چاه ها از برداشت غیرمجاز چهار 
میلیون و 7۰۰  هزار مترمکعب آب  از سفره 
های آب  زیرزمینی گلستان جلوگیری شد. به 
گزارش روابط عمومی، محمود اسپانلو گفت: 
پرونده این چاه های غیرمجاز با شکایت امور 
آب در محاکم استان رسیدگی و رای قطعی 
بستن آن صادر شده بود اما وقتی نوبت به 
اجرای این آرا رسید  امور آب استان به بهانه 
نداشتن امکانات، از اجرا خودداری می کرد. 
اسپانلو افزود: با تعیین ضرب الاجل به امور 
آب استان فرصت دادیم برای اجرای این آرا 
و پرُ کردن چاه های غیرمجاز اقدام کنند و 
دادستان های سراسر استان هم اجرای این 
آرا را پیگیر شدند. دادستان اسپانلو گفت: 
۴7۹ حلقه چاه غیرمجاز مسدود و به این 
و  میلیون  سالانه چهار  برداشت  از  ترتیب 
7۰۰  هزار مترمکعب آب از سفره های آب 
زیرزمینی استان جلوگیری شد. پیشتر رئیس 
شورای  جلسه  در  گلستان  دادگستری  کل 
حفظ حقوق بیت المال استان گفته بود، هیچ 
عذر و تعللی از دستگاه های متولی در اجرای 
آرای قلع و قمع و مسدود کردن چاه های 
غیرمجاز، پذیرفته نیست و مدیرانی که اجرای 
وظایف قانونی خود را نادیده بگیرند با جرم 

ترک فعل مواجه خوهند شد.

رایگان شدن 
هزینه زایمان 

پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزیر 
با اشاره به مصوبه دولت برای بیمه کردن 
خانم های باردار، گفت: تمامی هزینه های 
کرد.  رایگان خواهیم  را  زایمان  و  بارداری 
بهرام عین اللهی با اشاره به طرح موضوع 
بیمه زنان باردار در هیئت دولت، افزود: بر 
اساس تصمیم هیئت دولت تمامی هزینه های 
دوران بارداری و زایمان باید رایگان شود و 
لذا بانوانی که بیمه نیستند نیز حتما از سوی 

دولت بیمه خواهند شد.

توجه به گردشگری
 شهری کردکوی
 یک ضرورت حتمی

■ جعفر خاندوزی

به اذعان بسیاری از کارشناسان، شهرستان 
کردکوی در سه حوزه میراث فرهنگی، 
دارای  صنایع دستی  و  گردشگری 
ظرفیت ها و پتانسیل های بسیاری است 
اخیر در حال شکوفا  که طی سنوات 
خودِ  به  شوربختانه  اما  است؛  شدن 
شهر کردکوی به عنوان قطب و عمود 
خیمه حوزه گردشگری توجه چندانی 
نشده است. این شهر به عنوان تنها شهر 
دارای  خود  کردکوی،  شهرستان  در 
قابلیت های قابل توجه است. از سویی 
محوطه ها و ابنیه تاریخی مانند دین تپه، 
خانه تاریخی میرکاظمی و خانه تاریخی 
زاهد)که هم اکنون در موزه روستایی قرق 
واچینی شده است(، چندین امامزاده و... 
در این شهر قرار دارد و از دیگر سو، 
این شهر دارای محلات تاریخی است 
گردشگران  و  مسافران  برای  هنوز  که 
ناشناخته است. به این ها اضافه کنید مسیر 
غربی دسترسی جاده شاه عباسی که از 
جنوب شرقی این شهر آغاز می شود. 
دسترسی  مسیر  در حوزه گردشگری، 
منطقه نمونه گردشگری پارک جنگلی 

امام رضا)ع(، آب بندان بن کلاته، مسیر 
دسترسی روستاهای ییلاقی در ارتفاعات 
جنوبی از این شهر می گذرد و بیش از ۶5 
تن از هنرمندان و صنعتگران صنایع دستی 
و هنرهای سنتی در این شهر زندگی و 
بسیاری  و  جهات  دارند.بدین  فعالیت 
از قابلیت های دیگر، بر همه نهادها و 
دستگاه های ذی ربط فرض است که به 
امر گردشگری شهری کردکوی به عنوان 
نگاهی جدی تر  یک ضرورت حتمی 
تغییرات  با  خوشبختانه  باشند.  داشته 
مدیریتی در سطح فرمانداری و مدیریت 
شهری و انتخاب اعضای جدید شورای 
اسلامی شهر کردکوی این نگاه به عنوان 
توسعه گردشگری  بنیاد  و  زیرساخت 
شهری ایجادشده است و در کنار این ها 
انعکاس مستمر مطالبات مردمی از سوی 
شتاب  بر  کردکوی،  محلی  رسانه های 
روند مذکور افزوده است.بر این اساس 
طی روزهای اخیر جلسه ای با حضور 
دستگاه های متولی و ذی ربط به منظور 
و  آب  منبع  تاریخی  المان  ساماندهی 
کردکوی  شهرداری  میدان  ساماندهی 

دفتر  در  کردکوی  شهردار  ابتکار  به 
وی تشکیل شد که تصمیمات خوبی 
جلسه ای  چنین  برگزاری  شد.  اتخاذ 
اراده  مبین  که  دارد  اهمیت  ازآن جهت 
مدیریت شهری در توسعه گردشگری 
شهر کردکوی است. هم چنین با پیگیری 
فرماندار شهرستان کردکوی و استقبال 
شایسته  مالک خانه تاریخی میرکاظمی با 
یکی از پیمانکاران دارای حسن شهرت 
در استان قراردادی منعقدشده است تا 
عملیات اجرایی این خانه آغاز شده و در 
ادامه نهادها و ادارات ذی ربط نیز به مرمت 
این بنا مساعدت کنند.گفتنی است اولین 
جلسه کارگروه مهر و میراث به عنوان 
تنها متولی گردشگری شهری کردکوی 
تا  داد  تشکیل جلسه خواهد  به زودی 
گردشگری این شهر پررنگ وجدی تر  
توسعه یافته و به زودی شاهد شهری زیبا 

و درخور در حوزه گردشگری باشیم.

■  رئیس اداره میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی 
شهرستان کردکوی

۰1۷322443۰2

گنبدکاووس نیازمند خانه کاراته
رییس هیات کاراته گنبدکاووس گفت: 
این  کاراته  خانه  تخریب  به  توجه  با 
شهرستان در گذشته و برغم قول ساخت 
متاسفانه  مسوولان،  توسط  آن  دوباره 
هنوز محقق نشده است. احمد صفرخانی 
اظهار داشت: خانه کاراته این شهرستان 
15 سال پیش به دلیل آزادسازی بناهای 
جهت  به  قابوس  برج  حریم  در  واقع 
همراه  به  تاریخی  اثر  این  جهانی  ثبت 
چند سالن ورزشی در رشته های دیگر 
تخریب شد و فرماندار و مسوول وقت 
به  جدید  فضای  ساخت  قول  ورزش 
از  افزود:  وی  دادند.  را  سال   2 مدت 
خانه  ساخت  وعده  تاکنون  زمان  آن 
اساس  بر  که  گنبدکاووس  در  کاراته 
اعلام فدراسیون سومین شهری شناخته 
آنجا  در  رشته  این  فعالیت  که  می شود 
آغاز شد هنوز در حد حرف باقی مانده 
است. رییس هیات کاراته گنبدکاووس 
تصریح کرد: این هیات علاوه بر نداشتن 
تمرین  برای  امکاناتی  گونه  هیچ  فضا، 

ندارد و حدود 5۰۰ کاراته کا شهرستان 
امکانات ورزشی آموزش  از سالن ها و 
هیات شمشیربازی  سالن  و  پرورش  و 
در  افزود:  صفرخانی  می کنند.  استفاده 
سال های قبل کاراته کاهای گنبدکاووس 
از جمله علیرضا هاشم زاده و اکبر شیبک 
در سطح ملی حرف برای گفتن داشتند 

نبود  دلیل  به  گذشته  سال  چند  در  اما 
امکانات و فضا برای تمرین و برگزاری 
مسابقات روزبه روز از تعداد فعالان این 
رشته کاسته شده است.وی با تاکید بر 
لزوم حمایت از این رشته که همچنان 
جوانان  و  نوجوانان  سنی  رده های  در 
با  گفت:  دارد،  را  خودش  علاقمندان 

موافقت فدراسیون کاراته طرح قهرمان 
پروری این رشته در گنبدکاووس آغاز 
گنبدکاووس  کاراته  هیات  شد.رییس 
ادامه داد: با اجرای برنامه های استعدادیابی 
12 دختر و 12 پسر شناسایی و از اول 
علمی  و  اصولی  آموزش  امسال  تیرماه 
فنون کاراته در مسیر قهرمانی و راهیابی 
به تیم های ملی توسط علیرضا سلیمانی 
ایران،  کاراته  ملی  تیم  اسبق  سرمربی 
ورزشکاران  این  برای  میانمار  و  مالزی 
افزود:  است. صفرخانی  انجام  در حال 
هشتمین اردوی متمرکز طرح قهرمانی 
آموزش  قالب  در  اسفند   1۳ تا   ۹ از 
فنون حمله ترکیبی و دفاعی برگزار شد 
که نتایج آن از نظر سرمربی سابق تیم 
وی  است.  بخش  رضایت  بسیار  ملی 
ابراز امیدواری کرد: برگزاری این طرح 
و  استانی  مسوولان  حمایت  کنار  در 
برای ساخت  شهرستانی حوزه ورزش 
خانه کاراته باعث بازگشت این رشته به 

رونق گذشته خود شود.

اعتبارات ویژه ای
 برای غربالگری سرطان
 بانوان در نظر گرفته شد

امور زنان و  معاون رییس جمهور در 
خانواده گفت: افزایش سلامت زنان و 
از اولویت های اصلی گلستان  دختران 
اعتبارات  راستا  این  در  و  است  بوده 
ویژه  سرطان  غربالگری  برای  ویژه ای 
انسیه  شد.  گرفته   نظر  در  قشر  این 
خزعلی افزود: با توجه به امکانات کم 

استان گلستان در حوزه سلامت زنان 
و  محوری بودن و مادر بودن این قشر 
پشتیبانی  خانواده   نشاط  سلامت  در 
و حمایت های مالی ویژه ای در نظر 
کرد:  تصریح  است.وی  شده  گرفته 
ارتقای بهداشت، غربالگری، بیمارستان، 
سلامت و نشاط بانوان و تحکیم خانواده 
و نقش زنان در برنامه مدونی برنامه ریزی 
شده است. وی اظهار داشت: همچنین 
از  آموزشی،  فرهنگی،  های  بخش  در 
بخش  در  اشتغال  بانوان،  پارک  جمله 
های صنایع دستی و کشاورزی، رشد 
مشاغل خانگی، رفع موانع کارآفرینی 
و توانمندسازی، بازماندگان از تحصیل 
برای بانوان استان گلستان اعتبارات ویژه 
گرفته شده  نظر  در  برای حمایت  ای 

است. خزعلی تاکید کرد: برای توسعه 
صنعت خانگی، دستی و صنایع تبدیلی 
کشاورزی نهایت تلاش خواهد شد تا با 
حمایت از بانوان که از عوامل اصلی این 
حوزه برای ترویج، تقویت کارآفرینی  و 
صادرات محصولات استفاده شود. وی با 
اشاره به اولویت دادن به مشاغل خانگی 
خانواده محور و زنان سرپرست خانوار، 
تصریح کرد: گلستان صنعتی نبوده ولی 
صنایع دستی قوی داشته که بانوان این 
را  این صنایع  از  برخی  استان شمالی 
صددرصد پوشش می دهند و در زمان 
دستی،  کارآفرینی صنایع  برای  حاضر 
تبدیلی و تولیدی  برنامه های خانواده 
محوری با پشتیبانی خوبی در نظر گرفته 
شده است که البته بانوان خود سرپرست، 

بدسرپرست  و بی سرپرست اولویت 
این معاونت برای پیگیری مسکن است. 
بیمه  برای  کرد:  خاطرنشان  خزعلی 
اجتماعی زنان سرپرست خانوار بودجه 
ای تخصیص گرفته خواهد شد.معاون 
رییس جمهوری در امور زنان و خانواده  
همچنین در جلسه شورای اداری استان 
ترکمن  گلستان گفت: فرش دستباف 
گنجینه ای از نسل هاست که از نسلی به 
نسل دیگر منتقل می شود.خزعلی افزود: 
بسیاری از صنایع دستی در گلستان صد 
درصد توسط زنان انجام شده که به یقین 
در فرش دستباف ترکمن بسیار پررنگ تر 
است.وی تصریح کرد: بیمه بانوان هنرمند 
و قالی باف گلستانی یکی از موضوعات 

جدی بوده که پیگیری می شود. 
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آگهی اختصاصی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 
آئین نامه اجرائی قانون تعیین تکلیف وضعیت
 ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای اصلاحی شماره 1۴۰۰۶۰۳12۰۰۸۰۰27۹۳ تاریخ 1۴۰۰/۰۸/12 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان آق قلا پرونده کلاسه 
1۳۹511۴۴12۰۰۸۰۰۰۰۳۹ تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای عرازقلیچ ایزدی فرزند نیازقلیچ به 
شماره شناسنامه 1۴22 کدملی ۴۹7۹۴۶۸۴۹7 صادره از آق قلا در ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی 
به مساحت 52.2۰ مترمربع، که مقدار 17.5۰ مترمربع آن قسمتی از ششدانگ پلاک شماره ۴۰۳ فرعی از 
یک اصلی واقع در اراضی آق قلا بخش 7 حوزه ثبتی ملک شهرستان آق قلا از سهمی عرازقلیچ ایزدی و 

مقدار ۸.7۸ مترمربع آن قسمتی از ششدانگ پلاک شماره ۴۰2 فرعی از یک اصلی واقع در اراضی آق قلا 
بخش 7 حوزه ثبتی ملک شهرستان آق قلا از سهمی عرازقلیچ ایزدی و مقدار 25.۹2 مترمربع آن قسمتی 
از ششدانگ پلاک شماره باقیمانده یک اصلی واقع در اراضی آق قلا بخش 7- حوزه ثبتی ملک شهرستان 
آق قلا )که قبلا به صورت کوچه بوده( از سهمی شهرداری آق قلا محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در یک نوبت آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار آگهی به مدت یک ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار: روز دوشنبه 1۴۰۰/12/1۶

محمد فندرسکی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک آق قلا م الف 1۰۴۰7

آگهي هاي ثبتي

خبر

ضرورت تقویت و توسعه
 شبکه برق در گرگان 

سرپرست فرمانداری گرگان گفت: با توجه به 
افزایش جمعیت شهر گرگان تقویت و توسعه 
دارد.  گرگان ضرورت  در شهر  برق  شبکه 
حجت یزدویی اظهار کرد: برخی از مصوبات 
شهرستان گرگان با کمبود اعتبار مواجه هستند 
که برای اتمام آن نیازمند اعتبارات ویژه هستیم. 
توسعه  و  ولتاژ  افت  مشکل  حل  یزدویی 
برق در شرق و غرب گرگان را از دغدغه 
های این شهرستان برشمرد و افزود: خرید 
تجهیزات مورد نیاز برای توسعه توزیع شبکه 
برق شهرستان گرگان و اضافه شدن دو پست 
جدید برق ضروری است تا مشکل قطعی 

برق را در این شهرستان شاهد نباشیم. 

تخصیص اعتبارات ویژه 
توسعه و تجهیز پارک بانوان 

آئین کاشت نهال یادبود سه بانوی شهیده 
گرگان با حضور دکتر خزعلی، معاون رئیس 
جمهور در امور زنان و خانواده ، دکتراختری؛ 
مدیرکل امور زنان و خانواده وزارت کشور در 
آستانه 15 اسفند ماه، روز درختکاری و دوستی 
با طبیعت در پارک بانوان گرگان برگزار شد.به 
گرگان،  شهرداری  عمومی  روابط  گزارش 
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده 
و  توسعه  ویژه  اعتبارات  تخصیص  گفت: 
تجهیز پارک بانوان با هدف افزایش امکانات 
رفاهی،ورزشی و ارتقاء سطح سلامت بانوان 
از رهاورد های سفر استانی ریاست محترم 
انسیه  این استان است.  به  جمهور در سفر 
خزعلی با اشاره به ضرورت گسترش پارک 
بانوان بعنوان اولین مرحله ایجاد فضای مناسب 
و شایسته ی بانوان عزیز گرگانی عنوان کرد: 
تخصیص اعتبار در حوزه سلامت و ورزش 
زنان با توسعه و تجهیز پارک بانوان، تخصیص 
اعتبار برای ارتقاء مشاغل خانگی و توسعه 
صنایع دستی و صنایع تبدیلی و اشتغالزایی 
در بخش کشاورزی و همچنین تخصیص 
اعتبارحوزه ی آموزش و فرهنگی ویژه افراد 
بازمانده از تحصیل باعث توسعه کارآفرینی 
فراهم  را  استان  در  بانوان  توانمندسازی  و 
می آورد. خزعلی با بیان خبر مسرت بخش 
تخصیص اعتبار در تمامی سفرهای استانی 
با  امیدواریم  کرد:  نشان  خاطر  بانوان  ویژه 
قوی  نظارت  و  لازم  اعتبارات  تخصیص 
تر، به منظور ایجاد امکانات رفاهی و زمینه 
بانوان و ساخت  سازی برای توانمندسازی 
پارک و سالن ورزشی ویژه بانوان، پروژه های 
اجرایی را به سرانجام برسانیم.وی در ادامه 
از درخواست تسهیلات و حمایت از بانوان 
مشاغل مختلف،حل مشکلات اداری و ارائه 
تسهیلات و امکانات به کارآفرینان نیازمند 
فضای کسب وکار،ارائه راهکارهای پیشگیری 
از آسیب های اجتماعی و بیان دغدغه های 
زنان  فرهنگی و حمایت و رفع مشکلات 
بانوان  مطالبات  بعنوان  خانوار  سرپرست 

گلستانی در این سفر نام برد. 

گلایه ترکمن ها از بیکاری
مریم شریفی- بیکاری جوانان و نبود زیرساخت های لازم 
در توسعه شهری و روستایی از نیازهای جدی ساکنان 
ترکمن صحرا است. منطقه ترکمن صحرا، از سواحل 
شرقی دریای خزر تا مرز ترکمنستان و دشت های کلاله 
و مراوه تپه کشیده شده و علاوه بر تنوع اقلیمی از ظرفیت 
های فرهنگی و اقتصادی زیادی هم برخوردار است، با این 
حال دغدغه جدی آنها اشتغال است. به دلیل کشاورزی 
بودن استان گلستان و با هدف اینکه خاک استان برای 
کشت حفظ شود طی سالیان دراز، از تخصیص صنعت 
به استان گلستان خودداری شده است. حال آنکه بخش 
قابل توجهی از استان گلستان، خصوصاً در شهرستان های 
ترکمن نشین زمین های شور و لم یزرع زیادی دارد.احداث 
کارخانه های تبدیلی در زمین های شور و غیرقابل کشت در 
ترکمن صحرا علاوه بر آنکه مشکل بیکاری جوانان منطقه 
را حل می کند به دلیل نزدیکی به زمین های حاصلخیز در 
نوار جنوبی استان برکات زیادی به همراه دارد. لطیفه قلیچ 
بانوی ترکمن اهل روستای خواجه نفس گفت: من لیسانس 
جامعه شناسی دارم، هفت سال است که فارغ التحصیل 
شده ام و در این سال ها برای پیدا کردن یک کار حداقلی 
خیلی تلاش کردم ولی بی فایده بوده است. وی افزود: 
نه تنها بانوان که مردهای ما هم در پیدا کردن کار توفیقی 
ندارند، زمین های زراعی مردم روستا شور و کم بازده است 
و کارخانه ای برای کار کردن جوانان در اطراف ما نیست. 
وی اضافه کرد: برادر من برای نگهبانی و کارهای ساختمانی 
به تهران رفته و مثل برادرم در روستای ما زیاد است و این 
مسئله برای پدرها و مادرهای ما خیلی ناراحت کننده است.

آمار بالای بیکاری در ترکمن صحرا
امام جمعه اهل سنت شهرستان بندرترکمن گفت: متاسفانه 
این  و  است  زیاد  بسیار  ما  شهرستان  در  بیکاری  آمار 
بیکاری تبعات بدی مثل روی آوردن جوانان به اعتیاد و 
دیگر معضلات اجتماعی می شود. آخوند عبدالرحمن کر 
اضافه کرد: ما از دولت انتظار داریم تا با احداث کارخانه در 
زمین های شور منطقه زمینه اشتغال جوانان را فراهم کنند.
وی ادامه داد: ما خواستار این هستیم تا مسئولان موضوع 
گردشگری آشوراده که سال ها مطرح شده است را به 
طور جد دنبال کنند تا زمینه کار برای بخشی از جوانان 
ما فراهم شود.وی با اشاره به مشکل گرانی و کمبود نهاده 

در بخش دامداری و کشاورزی گفت: از مسئولان انتظار 
داریم کشاورزان و دامداران را حمایت کنند زیرا هم اکنون 
شاهدیم که دامداران ما قادر به تامین نیاز دام خود نیستند 
و برای رهایی از ضرر و زیان در حال فروش دام های 

رسیدگی  گفت:  هم  بندرترکمن  هستند.فرماندار  خود 
آب گرفتگی  گرگان،  خلیج  و  آشوراده  موضوعات  به 
گمیشان،  به  بندرترکمن  جاده  مشکلات  رفع  شهری، 
بندرترکمن به آق قلا و بندرگز و ریل قطار از مهمترین 
مشکلات شهرستان بندرترکمن است که باید به آن توجه 
شود.عبدالغفور یاپنگ غراوی با بیان اینکه راه آهن باعث 
مشکلات ترافیکی در شهرستان بندرترکمن شده است، 
افزود: به وسیله راه آهن، شمال و جنوب بندرترکمن به 

دو قسمت تقسیم می شود. وقتی قطار عبور می کند، مسیر 
حرکت خودروها بسته می شود.غراوی ادامه داد: خواسته 
ما در وهله اول این است که مسئولان کشور ما را حمایت 
کنند تا مسیر ریل قطار را عوض کنیم و از حاشیه شهر عبور 
دهیم. اگر این مسئله شدنی نیست شرایط را برای افزودن 
راهبند محیا کنند. سرپرست فرمانداری آق قلا  اظهار کرد: 
اولین اولویت شهرستان آق قلا که نیاز به اعتبارات ملی 
دارد، بحث چهار بانده کردن محور آق قلا به بندرترکمن 
و آق قلا به گنبد است که جز مطالبات مردمی هم است.
سلیمان هاشمی افزود: اولویت دیگر شهرستان آق قلا 
علاج بخشی سد وشمگیر است که از عمر مفید آن بیش 
از ۳۰ سال می گذرد و حل آن نیازمند اعتبارات ملی است. 
وی اضافه کرد: تنها مرکز تشخیص اسب کشور در آق قلا 
وجود دارد که ساختمان آن تکمیل شده اما برای تجهیزات 
داخلی آن نیاز به اعتبارات ملی داریم. هاشمی با بیان اینکه 
اولین بازارچه تخصصی فرش و صنایع دستی استان در 
شهرستان آق قلا در حال ساخت و تکمیل است، افزود: 
بیش از ۶۰ واحد از صنایع مختلف بومی قرار است در 
این بازارچه مستقر و مشغول به کار شوند که تکمیل آن 
هم نیازمند اعتبارات ملی و از اولویت های شهرستان آق قلا 
است. سرپرست فرمانداری آق قلا مشکلات موجود در 
پیست سوارکاری آق قلا را از جمله مهمترین مشکلات در 
حوزه سوارکاری و ورزش و جوانان را نام برد و اضافه کرد: 
برای حل مشکلاتی که وجود دارد نیازمند مساعدت های 
آق قلا  صنعتی  شهرک  داد:  ادامه  هاشمی  هستیم.  ملی 
بزرگترین شهرک صنعتی استان گلستان است که متاسفانه 
ظرفیت هر سه فاز آن تکمیل شده است و اگر یک نفر 
متقاضی راه اندازی واحد جدید صنعتی باشد این امکان 
وجود ندارد، علاوه بر آن زیرساخت های آن نیازمند تقویت 
است.وی تصریح کرد: بحث اجرایی شهرک هزار هکتاری 
یا منطقه آزاد اینچه برون آغاز شده است اما به دلیل نبود 
زیرساخت های لازم مثل آب، برق و گاز تنها یک واحد 
آن فعال است و جهت تکمیل آن باید از طریق اعتبارات 
ملی حمایت شویم.سرپرست فرمانداری آق قلا با بیان اینکه 
پتروشیمی گلستان یکی از مهمترین خواسته های مردم 
استان است افزود: مشکلات قضایی این پروژه تقریباً حل 
شده است و امیدواریم با نگاه ویژه مسئولان دلسوز نظام 

مشکل آن حل شود.

دغدغه جدی مردم
 ترکمن صحرااشتغال است

انتقال زیرساخت ها 
به شرکت های کشاورزی 
رایگان می شود

کشاورزی  های  شهرک  مدیرعامل 
گلستان گفت: با مساعدت دولت برای 
قانون  این  بودجه 1۴۰1  در  بار  اولین 
مصوب شده است که زیر ساخت های 
رایگان تا درب شهرک های کشاورزی 
توسط دولت آورده شود. علیرضا بزرگی 
از  هکتار  هزار  هفت  افتتاح  آیین  در 
طرح زهکشی اراضی اولویت دار استان 
گلستان که با حضور وزیر کشاورزی 
برگزار شد، اظهار کرد: شرکت شهرک 
دیر  بسیار  کشور  در  کشاورزی  های 
تاسیس شد و تنها هشت سال از زمان 
تاسیس آن می گذرد. وی افزود: شرکت 
شهرک های صنعتی بیش از ۴۰ سال 
است که در کشور تاسیس شده است 

و بیشتر پیشرفت های خود در بخش 
صنعت را مدیون توسعه شهرک های 
صنعتی هستیم. بزرگی اضافه کرد: گران 
تمام شدن و طولانی بودن سرمایه گذاری 
در حوزه کشاورزی مانعی برای ورود 
سرمایه گذاران به این حوزه است که 
باید درصدد برای رفع آن گام برداشت.
وی تصریح: در طی هشت سال گدشته 
شرکت شهرک های صنعتی تنها 5۰۰ 
میلیارد تومان منابع در اختیار داشت ولی 
در بودجه سال 1۴۰1 با همه محدودیت 
های مالی که داشته 5۰۰ درصد بودجه 
شرکت شهرک های کشاورزی افزایش 
اگر  اینکه  بیان  با  بزرگی  است.  یافته 
شهرک های صنعتی رشد داشته به این 

علت است که زیر ساخت ها تا درب 
شهرک ها رایگان توسط دولت می آمد، 
این  از  کشاورزی  های  شهرک  افزود: 
با مساعدت  بودند ولی  قانون محروم 
بودجه 1۴۰1  باردر  اولین  برای  دولت 
قانون مصوب شده است که زیر  این 
ساخت ها رایگان تا درب شهرک های 
کشاورزی توسط دولت آورده شود و این 
یک انقلاب بزرگ در بخش شهرک های 
کشاورزی است.مدیر عامل شهرک های 
کشاورزی گلستان توضیح داد: در سفر 
ریاست جمهوری هزار و 2۰۰ میلیارد 
کشاورزی  های  شهرک  برای  تومان 
تخصیص یافته است و این امر می تواند 

در رشد شهرک ها موثر باشد.
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4۰ هزار هکتار از اراضی جنوبی 
گلستان مشکل آب ماندگی دارد

رییس جهاد کشاورزی گلستان گفت: ۴۰ هزار 
هکتار از اراضی آبی بخش جنوبی گلستان 
زهکشی  اگر  که  دارد  ماندگی  آب  مشکل 
نشود باعث ایجاد خفگی در محصولات می 
شود. مختار مهاجر در آیین افتتاح هفت هزار 
هکتار زهکشی اراضی اولویت دار گلستان 
اظهار کرد: بزرگترین زهکشی دیم تا امروز در 
استان گلستان انجام شده است و نمونه آن را 
در قاره آسیا نداشته ایم.رئیس سازمان جهاد 
کشاورزی ادامه داد: زهکشی اراضی در استان 
گلستان با 1۰ هزار هکتار در گلستان آغاز شد 
و امروز به 11۰ هزار هکتار رسیده است و 
این نشان از توانمندی و پتانسل بالای استان 
افزود:  است.مهاجر  مزارع  زهکشی  امر  در 
اراضی گلستان به سه بخش جنوبی، میانی و 
شمالی تقسیم می شود که باند شمالی مشکل 
شوری و قلیایی بودن خاک را دارد و با توجه 
به شیب دو درصدی اراضی به سمت دریا، 
در سال های خشکسالی، قلیایی بودن خاک 
کشاورزی  جهاد  رییس  یابد.  می  افزایش 
گلستان تصریح کرد: در ۴۰ هزار هکتار از 
اراضی آبی بخش جنوبی استان ما مشکل آب 
ماندگی را داریم که اگر زهکشی نشود باعث 
ایجاد خفگی در محصولات می شود.مهاجر 
توضیح داد: زهکشی اراضی به افزایش بهره 
وری و تولید در بخش کشاورزی کمک می 
کند و در کنار اجرای زهکشی به ازای 1۰ تا 
2۰ هزارهکتار از اراضی با احداث آب بندان 
پیدا خواهد  افزایش  ما  تولیدات کشاورزی 
کرد.وی با بیان اینکه در حال حاضر تولید 
محصولات کشاورزی در گلستان پنج میلیون 
و ۴۰۰ هزار تن است، افزود: پیش بینی می 
شود با زهکشی تولیدات کشاورزی تا یک 
میلیون و 5۰۰ هزار تن افزایش یابد.وی در 
خصوص مجتمع های گلخانه ای گفت: در 
استان گلستان سه شهرک گلخانه ای دولت 
و 1۰ شهرک گلخانه ای خصوصی داریم.
وی اضافه کرد: 7۹ هکتار سطح گلخانه ای 
قابل بهره برداری و ۳5۰ هکتار سطح گلخانه 
ای در حال احداث در بخش خصوصی در 
استان گلستان داریم که تلاش می کنیم این 

مقدار را افزایش دهیم.

۰1۷32251316
۰1۷322443۰2

به مناسبت دومین 
سالگرددرگذشت
 زنده  یادعلی دانشور 

■  محمد رایجی

"آهوان گم شدنددرشب دشت
آه ازآن رفتگان بی برگشت" 
"ازشماردوچشم یک تن کم

ازشمار خرد هزاران بیش"
1۶ اسفند ماه سال  ۹۸یادآور سوگ و 
"دانشور"،است.  مردی  فرزانه  فقدان 
بی  سفر  و  غریبانه  وداع  از  دوسال 
سخنور  نویسنده،  محقق،  بازگشت 
مذهبی، حقوق دان برجسته و شاعرآئینی، 
آن  دانشور"گذشت.  "علی  روانشاد 
مرحوم در عمر۶۴ ساله خویش توانست 

با جدیت و تلاش و روح کنجکاوی و 
شیفتگی و علم آموزی و دانش دوستی 
و پیوند با ریشه ها و میراث و آموزه 
و  تحقیق  و  دینی  و  فرهنگی  های 
تحصیلات مکتبی و آموزشی و تکمیلی 
بعنوان یک چهره اجتماعی، علمی و 
حقوقی در عرصه جامعه مطرح و با 
بهره مندی از ویژه گی های برجسته 
فن بیان و خطابه و سخنوری در اثر 
ممارست و مطالعه پیوسته و عمیق و 
انس دیرینه با کتاب و مطالعه شایستگی 
های خویش را بروز دهد و مشاور و 
بیشماری  برای خیل  راهنمای خوبی 
از  اعم  اجتماع  گوناگونان  اقشار  از 
روستایی و شهری در مسائل حقوقی 
و خانوادگی، دینی و فرهنگی و علمی 
و اداری باشد و یادنیک و اثرماندگار 
به جای گذارد. آنچه راقم این سطور 
و  فرهنگی  کار  بخاطر  دارد  وامی  را 
فرهنگ  ترویج  راستای  در  فعالیت 
کتاب و مطالعه و اشتراکات علایق در 
این زمینه با آن دوست دیرین بپردازد 
و تجدید یادی از آن فرهیخته انسان  
بنماید، مراوده و دوستی و بویژه وجه  
فرهنگی  و برجستگی های فکری و 
قلمی و نویسندگی و الفت و پیوستگی 
باکتابخانه  و  باکتاب  اش  همیشگی 
باکتاب  ایشان  داشت.  کتابخوانی  و 
عمرش  لحظات  تاآخرین  ازنوجوانی 
انس و الفت دیرینه داشت. هیچ مانع 
و کمبودی نمی توانست  در ارتباط و 
دلبستگی اش با کتاب و مطالعه خللی 
ایجاد کند و خوراک فکر و روح برایش 
برتغذیه جسم برتری داشت ومهمترین 
ابزار زندگی فرهنگی و شغلی و کاری 
و  اش  متعالی  اهداف  برای  و  بود  او 
بویژه   آمادگی برای ارائه یک سخنرانی 
عالمانه و مطلوب و پربار از منابع و 
کتاب های گوناگون و موثق بهره می 
برد )اظهارات آنمرحوم به نگارنده( و از 
هر فرصتی در معرفی کتاب های خوب 
و صحبت محتوایی با دیگران سود می 
با  دوستی  و  مطالعه  لذت  و  جست 

کتاب را بر دل و جان مشتاقان برجای 
می نهاد. در مساعدت های بی دریغش 
در مجالست و همنشینی و در همراهی 
و انس دیرینه با کتاب و کتابخوانی و 
درنگ  ای  لحظه  کتابخانه،  و  مطالعه 
ننموده و پیوند ناگسستنی با این عناصر 
ابزار  و  آفرین  فرهنگ  و  ساز  )تمدن 
و  اندیشه  تجلیگاه  و  دانش  انتقال  و 
و  آزادیخواهان  میعاد  و  آزادیخواهی 
خوراک محفل انس و آرامش روح و 
روان(،داشت. با وجود توان اندک مالی 
و فرسودگی جسم و جان و روح ناشی 

از امراض و ابتلائات و دردها، هیچگاه 
و لحظه ای  از کتاب دور نماند و از 
خواندن و مطالعه  و خرید و تهیه آن 
اجتناب نمی کرد. همیشه تفریح ثابت 
ایشان  دائمی  پاتوق  و  همیشگی   و 
مطبوعات  و  کتاب  های  نمایشگاه 
کتاب  اگرچه  بود.  ها  وکتابفروشی 
های زیادی جهت مطالعه از دوستان 
گرفت،  می  امانت  به  ها  کتابخانه  و 
)چه بسا بارها که ازتهران حرکت می 
کرد در سرراه رفتن به بالاجاده، سری 
به نگارنده درگرگان  می زد و هر بار 
چندین کتاب را به امانت با خود به تهران 
می برد و پس از مطالعه برمی گرداند و 
این عمل به طور متوالی هر بار تکرار 
می شد قبل از اینکه  الباقی کتاب ها به 
کتابخانه فرهنگ ملحق گردد( ولی بعضا 
کتاب ها مورد نظر و علاقه را می خرید 

این زمینه چون دچار تضییقات  و در 
مالی بود بعضی از دوستان کتابفروش 
به  بود(  امور  این  جریان  در  )نگارنده 
صورت اقساطی و نسیه کتاب در اختیار 
ایشان قرارمی دادند. علاقه و دلبستگی 
ایشان به کتاب تاحدی بود که در دوران 
دانشجویی در دانشگاه تهران و در قبل از 
انقلاب از فرط علاقه و از طرفی عدم 
تمکن مالی، کتاب های به امانت گرفته 
شده کتابخانه دانشگاه و یا افراد را با بی 
خوابی های شبانه روزی در دفترهای 
دانش آموزی بازنویسی و رونویسی می 
کرد. )چند دفتر دستنویس از این دست  
فرهنگ  کتابخانه  در  و  نگارنده  پیش 
بالاجاده موجود است و این دفترها به 
انقلاب  از  همراه کتاب هایی در قبل 
در  و  خریداری  دانشور  یاد  زنده  از 
نمایشگاه و فروشگاه سیار و کوچک 
و  شور  دوران  در  که  باز  فضای  و 
هیجانات انقلابی و جوانی نگارنده  در 
مجاورت مسجد مهدیه روستا برپاشد، 
عرضه  دوستداران  و  علاقمندان  به 
شد( در خانه هر دوست اهل فضل و 
فرهنگ و کتاب که وارد می شد، اولین 
ملجاء و پناهگاهش یا جایی که سرک  
می کشید و این" رض مزمن همیشه 
با او همراه بود" )تکه کلام همیشگی 
آنمرحوم( کتابخانه و قفسه های کتاب 
پایان ضمن  در  بود.  میزبان  یار و  آن 
گرامی داشت یاد و نام آن یار مهربان و 
دوستدار"کتاب" و مهمان همیشه زنده 
باغ و بوستان دانشمندان و اندیشمندان و 
خردورزان "کتاب وکتابخانه"، دو قطعه 
از اشعار شاعران نامی که وصف الحال 
و زبان الحال آن عزیز به خدا پیوسته 
در باب "کتاب"-"کتابخوانی"و"کتابخانه 
" است تقدیم روح زنده یاد "دانشور" و 
شما شیفتگان و خرد ورزان باغ دانایی 

وآگاهی می گردد.

■ موسس کتابخانه عمومی مستقل 
فرهنگ بالاجاده

دوسال از وداع غریبانه و سفر 
بی بازگشت محقق، نویسنده، 
سخنور مذهبی، حقوق دان 
برجسته و شاعرآئینی، روانشاد 

"علی دانشور"گذشت 

))
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پیگیری ساخت شهرهای جدید در گلستان 
وزیر راه و شهرسازی یکی از موضوعات 
مهم در طرح جهش تولید مسکن را ایجاد 
شهرک های جدید عنوان کرد و گفت: 
از مسئولان می خواهیم ساخت شهر و 
شهرک های جدید گلستان به سرعت 
قاسمی در مراسم  پیگیری شود. رستم 
مسکن،  تامین  ملی  طرح  زنی  کلنگ 
اظهار کرد: ۹۰ هزار نفر از گلستان برای 
طرح جهش مسکن در چهار سال پیش 
اینکه  بدلیل  افزود:  وی  کردیم.  بینی 
مسکن  میلیون  یکی  سالی  می خواهیم 
نخواهیم  چهارساله  برنامه  به  بسازیم 
رسید و به همین دلیل به دو برنامه دو 
از  یکی  کرد.وی  تقسیم  را  کار  ساله 
تامین  را  شمالی  های  استان  مشکلات 
زمین اعلام کرد و گفت: ولی از راه و 
شهرسازی استان تشکر می کنم زیرا برای 
2۶ هزار واحد مسکونی زمین تهیه کرده 

و آماده بارگذاری است.قاسمی یکی از 
موضوعات مهم در طرح جهش تولید 
مسکن را ایجاد شهرک های جدید اعلام 
برای  هم  محدوده  چند  کرد:  اظهار  و 

شهرهای جدید انتخاب و شروع شده و 
به زودی شورای برنامه ریزی استان پیگیر 
خواهد بود تا در شورای عالی معماری 
برسند.وی  تصویب  به  شهرسازی  و 

تاکید کرد: از مسئولان می خواهیم شهر 
و شهرک های جدید گلستان به سرعت 
پیگیری شود.وزیر راه و شهرسازی طرح 
ملی مسکن را فرصت خوبی برای خانه 
و  دانست  مسکن  فاقد  افراد  شدن  دار 
گفت: اگر نتوانیم در این طرح افراد فاقد 
مسکن را صاحب خانه کنیم شاید دیگر 
داد:  ادامه  کرد.وی  ایجاد  فرصتی  نتوان 
دولت مصمم است منابعی که برای سال 
1۴۰1 پیش بینی شده را به کار بگیرد تا 
نیازهای مسکن را برطرف کند. قاسمی 
اضافه کرد: تسهیلات خوبی توسط دولت 
پیش بینی شده و تعهدات خوبی از نظر 
ایجاد  مهندسی  نظام  و  تخفیف مسکن 
کرده تا به نهضت ملی مسکن کمک شود.
وی بیان کرد: قطعاً با ساعت چهار میلیون 
مسکن، عرضه و تقاضا متعادل شده و 

قیمت مسکن و اجاره تغییر می کند.



دوشنبه 16 اسفند ماه 1400/ سال بیست وسوم / شماره 2369

اجتماعي. فرهنگي. سیاسي. اقتصادي. ورزشي
www.golshanemehr.com

 صاحب امتياز:  احسان مكتبي
maktabi.ehsan48@gmail.com

  مدیرمسوول:  مریم قرآنی
 سردبير : محمد جواد مكتبی 

 ـطبقه سـوم   ـپاسـاژ قدس   ـخيابان امام خميني    نشـاني:  گرگان 
تلفكس:  32241195

 ـ32251316ـ017 تلفن : 32244302 

دغدغه محیط زیست و داستان تله کابین
در مسير تعریف شده تله کابين هيچ آسيب از قطع کردن یا سربرداری درخت وجود ندارد

سرپرستاداره کل میراث فرهنگی،گردشگری 
و صنایع دستی گلستان با بیان اینکه مبدا 
عرصه  در  علی آباد  کابین  تله  مقصد  و 
نیست، گفت: وزیر  جنگل های هیرکانی 
به  را  طرح  این  اجرای  میراث فرهنگی 
و  هیرکانی  عرصه  از  بودن  خارج  شرط 
تایید کارشناسان دستگاه های متولی بلامانع 
سیدعزت الله  ایرنا،  گزارش  به  دانست. 
ضرغامی که روز جمعه -1۳ اسفند ماه- به 
همراه هیات دولت به استان گلستان سفر 
کرده بود، در محل جنگل و سد کبودوال 
علی آبادکتول که قرار است طرح تله کابین 
اجرا شود، اجرای این طرح را در صورتی 
عرصه های  اصلی  محدوده  از  خارج  که 
باشد  هیرکانی  جنگل های  جهانی  ثبت 
بلامانع اعلام و تصریح کرد: برآیند تصمیم 
جهادکشاورزی،  وزارت  مشترک  جلسه 
مسئولان سازمان جنگل ها و مراتع و سازمان 
حفاظت محیط زیست و همچنین وزارت 
طرح  این  اجرای  ملاک  میراث فرهنگی 
خواهد بود. طرح تله کابین کبودوال از هفت 
سال قبل در شهرستان علی آبادکتول مطرح 
اما چون بخشی از عرصه های  شده بود، 
جنگلی هیرکانی از جمله در این شهرستان 
به ثبت جهانی رسید، پیگیری برای اجرای 
این طرح متوقف شده بود، اما اکنون برخی 
را  برداشت  این  محیط زیست  فعالان  از 
دستور  میراث فرهنگی  وزیر  که  کرده اند 
اجرای این طرح را بدون رعایت قوانین 
محیط زیست آن هم در محدوده جنگل های 

هیرکانی صادر کرده است.

ضرغامی اجرای تله کابین را به کارشناسی 
دستگاه های متولی واگذار کرد

اداره کل  سرپرست  فرمانی  رحمان 
میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع دستی 
گلستان توضیح داد: وزیر میراث فرهنگی 
به  را  علی آباد  تله کابین  طرح  اجرای 

جمع بندی نظر کارشناسی ارجاع داد و تاکید 
کرد که »این طرح با حفظ قوانین و رعایت 
آنها و نظر دستگاه های تخصصی این طرح 
اجرا شود«. وی افزود: آقای ضرغامی بر 
اجرای طرح تله کابین با مشورت و بررسی 
دستگاه های تخصصی و بر مبنای توسعه 
پایدار و گردشگری پایدار تاکید دارد. زیرا 
اصل کار باید بر مبنای قواعد و ضوابط باشد، 
حتی ممکن است این طرح چند بار بازبینی 
شود اما باید با ضوابط تطبیق پیدا کند. فرمانی 

افزود: مختصات این طرح و مسیر تله کابین 
کاملا مشخص است، وزیر میراث فرهنگی 
هم در زمان بازدید نگفت اجرای این طرح 
بلامانع است، بلکه اجرای طرح را به نظرات 
کارشناسی دستگاه های متولی واگذار کرد 
که یکی از آنها سازمان جنگل ها یا مراتع و 
بخش منابع طبیعی است. سرپرست اداره کل 
میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع دستی 
گلستان درباره طرح تله کابین در کنار سد 
کبودوال در علی آباد کتول در استان گلستان، 
گفت: این طرح حتی قبل از ثبت جهانی 
جنگل های هیرکانی هم مطرح بود و چند 
سال در حال پیگیری است، برای بررسی 
مسیرهای متعددی را هم در دستگاه اجرایی 
که به نوعی متولی این موضوع هستند طی 
کرده است. وی گفت: وقتی یک اثر یا جاذبه 
طبیعی مانند جنگل های هیرکانی ثبت جهانی 
می شود، موضوع ضوابط و اجرای آن از 
سوی دستگاه های تخصصی مانند محیط 

زیست و منابع طبیعی که در این حوزه 
تخصص، اشراف و مسئولیت دارند، مطرح 
می شود، بنابراین نظر دستگاه تخصصی در 
کنار رویکرد و اهداف گردشگری که در این 
طرح وجود دارد، برای ما بسیار اهمیت دارد. 

ما هم دغدغه محیط زیست داریم
گردشگری  توسعه  کرد:  تصریح  فرمانی 
همان اندازه برای ما مهم است که حفظ 
ارزشمند  منابع طبیعی  و  محیط زیست 

است؛ اساسا گردشگر برای تماشای مناظر 
طبیعی زیبا به این منطقه سفر می کند، اگر 
تخریب  جاذبه ها  و  منابع  این  باشد  قرار 
شود عملا دلیل حضور گردشگری در این 
مناطق تحت الشعاع قرار می گیرد. سرپرست 
گلستان  استان  میراث فرهنگی  اداره کل 
بیان کرد: در اجرای این طرح بیشتر هم 
پیگیری های هر سه چهار حوزه مرتبط و 
نظرات مثبت آنها ملاک خواهد بود. حتی 
به  است  ممکن  کارشناسی  جلسات  در 
این نتیجه برسند که مشاور، این طرح را 
به گونه ای بررسی کند که قوانین و ضوابط 
اجرایی کاملا رعایت شود. وی افزود: برای 
اجرای این تله کابین چند سناریو مطرح شد 
یکی اینکه اگر گوشه ای از این تلکه کابین 
در بخشی از عرصه جنگل هیرکانی قرار 
گیرد، مسیر جایگزین ارائه شود، در مسیر 
جایگزین ضمن اینکه طول مسیر بیشتر 
می شود، بلکه نیازمند دو ایستگاه میانی هم 

خواهد بود و در احداث این دو ایستگاه 
از  اصله درخت  است حدود 7۰  ممکن 
مخالفت  جنگل ها  سازمان  که  برود  بین 
کرد، زیرا آسیب بیشتری نسبت به مسیر 
نخست داشت. در نهایت قرار شده است 
تعداد دکل های تله کابین از ۹ به ۳ دکل 
کاهش یابد و اینکه هیچ درختی قطع نشود، 
همچنین ارتفاع دکل ها به قدری بلند باشد 
که نیاز به سربرداری درخت ها هم نباشد 
که مشاور بر همین اساس و در نظر گرفتن 
مسائل فنی و طبق نظر سازمان منابع طبیعی 
به عنوان دستگاه تخصصی، طرح جدید 

ارائه کرده است.

مبدا و مقصد تله کابین علی آباد اصلا در 
عرصه جنگل های هیرکانی نیست

استان  میراث فرهنگی  اداره کل  سرپرست 
تله  مقصد  و  مبدا  کرد:  تاکید  گلستان 
کابین علی آباد اصلا در عرصه جنگل های 
هیرکانی نیست و از عرصه جنگل خارج 
است این موضوع از اول هم مورد مناقشه 
نبود، پس در مسیر تعریف شده تله کابین 
سربرداری  یا  کردن  قطع  از  آسیب  هیچ 
درخت وجود ندارد؛ مشاور طرح را ارائه 
آن  هم  تخصصی  سازمان های  و  کرده 
تایید کردند که دغدغه فعالان محیط  را 
زیستی رفع خواهد شد. وی با بیان این 
که همه مدیران در ستاد و صف وزارت 
میراث فرهنگی نسبت به حفظ منابع طبیعی 
حفظ  اصل  کرد:  تصریح  دارند،  دغدغه 
منابع طبیعی،جنگل ها و اساسا گردشگری 
طبیعی مورد تایید و مد نظر شخص وزیر 
مختلف  بخش های  در  مدیران  همه  و 
وزارتخانه است. معتقدیم باید بتوان هم 
از ظرفیت های موجود برای نسل کنونی 
بهره برداری کرد و هم باید این منابع برای 
اصل  که  بماند،  محفوظ  آینده  نسل های 

گردشگری پایدار و توسعه پایدار است.

در نهایت قرار شده است تعداد دکل های تله کابین از 9 به 3 دکل 
کاهش یابد و اینکه هیچ درختی قطع نشود، همچنین ارتفاع دکل ها 

به قدری بلند باشد که نیاز به سربرداری درخت ها هم نباشد

خبر

زمین بیمارستان 4۰۰ تخت خوابی 
گنبد بزودی تحویل می شود

معاون استاندار و فرماندار ویژه گنبدکاووس 
گفت: پیگیری هایی که از مدت ها قبل برای 
تحویل زمین برای ساخت بیمارستان ۴۰۰ 
شهرستان  این  مدیران  توسط  تخت خوابی 
انجام شده بود، هفته گذشته نهایی شد و قرار 
است تا قبل از پایان سال جاری تحویل شود.

مهدی دهرویه افزود: ساخت بیمارستان ۴۰۰ 
تخت خوابی در گنبدکاووس مطالبه مهم مردم 
این شهرستان و اهالی شرق استان گلستان از 
دولت و وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی است. وی اضافه کرد: از زمان اعلام 
اولیه مصوبات سفر رییس جمهور به گلستان، 
در  گنبدکاووس  مردم  سوی  از  گلایه هایی 
خصوص عدم تخصیص اعتبار برای بیمارستان 
۴۰۰ تخت خوابی مطرح شد. دهرویه ادامه داد: 
در این خصوص پیگیری های لازم از طریق 
جهت  گلستان  استاندار  اقتصادی  معاونت 
اخذ اعتبار برای این پروژه انجام شد اگرچه 
گنبدکاووس  تخت خوابی   ۴۰۰ بیمارستان 
ردیف اعتباری جداگانه دارد اما تلاش داریم 
از اعتبارات سفر نیز منابعی اختصاص یابد.
فرماندار ویزه گنبدکاووس همچنین گفت: 
جمهور  رییس  استانی  سفرهای  از  آنچه 
مشخص است اینکه سفرها در قالب پیگیری 
مسایل اقتصادی، مرمت و بازسازی طرح های 
نیمه تمام و کمک به نیازهای ضروری استان و 
شهرستان های آن است. وی افزود: مصوبات 
پیگیری های  بواسطه  می دهد،  نشان  سفر 
بهره   استانی،  مدیران  و  استاندار  دلسوزانه 
است.  شده  گلستان  استان  نصیب  خوبی 
تیم هایی  سفر  از  قبل  کرد:  اضافه  دهرویه 
از استان در حوزه های اجرایی و اقتصادی 
مسائل و طرح های مدنظر را رصد و آنها را 
با تیم های اقتصادی رییس جمهور و وزیران 
بررسی و در نهایت مصوب می کنند. وی 
بابیان اینکه همه مصوبات سفرهای استانی 
رییس جمهور در راستای خدمت به مردم 
و رفع مسائل و مشکلات آنها است، گفت: 
گنبدکاووس نیز چند معضل اساسی داشت 

که مورد توجه قرار گرفت. 
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